
101 dolgozóból 16 marad az átszervezés után
A Kölcsey művelődési központ témája indulatos, hosszú vitát váltott ki a testületből
Debrecen (HBN -  R. I.) -  Ti- 
zenhat dolgozóval működő 
intézményt hoz létre -  
2000. január 1-jétől -  a me
gyei önkormányzat köz
gyűlése -  így döntött pén
teken a testület a Kölcsey 
művelődési központ át
szervezéséről.

A művelődési központ átszer
vezését érintő intézkedésekről 
több órán át tartó, indulatoktól, 
személyeskedésektől sem mentes 
vita bontakozott ki, melynek vé
gén határoztak a létszámról, a 
tagintézmények, valamint az az 
ingatlanok sorsáról, hasznosítá
sáról.

Kiszedik a téglát

-  Nincs okunk örömre, mert 
országszerte, sőt határokon túl 
mutató közművelődési tevékeny
séget folytató intézmény le
építéséről döntünk, mondta Ka
tona Gyula az MSZP-frakció ál
láspontját ismertetve, aki szerint 
a megyei önkormányzatnak meg 
kell tartani valamennyi ingatlan
jának tulajdonjogát. Ám nem 
zárkóznak el az elől, hogy az 
ingatlanok hasznosítására kap
jon lehetőséget Debrecen város,

de csak közművelődés cél
jára.

Rácz Róbert fideszes képviselő 
emlékeztette a közgyűlés tagjait 
arra  a korábbi álláspontra, mi
szerint a művelődési központ 
zömmel városi és csak kisebb 
mértékben megyei feladatot lát 
el. A nagy rendezvények, melyek 
jobbára városiak voltak, a jövő 
évtől kezdve -  az átszervezést 
követően -  nem terhelik a me
gyei önkormányzat költségveté
sét, hívta fel a figyelmet.

Szabó Lukács független kép
viselő annak a véleményének 
adott hangot, miszerint a műve
lődési központ élén álló Luko- 
vics András személye nem tet
szik „bizonyos politikai erők
nek”, és eltávolítása miatt „verik 
most szét az évtizedeken keresz
tül jól működő intézményt.

-  Amikor a kulturális minisz
térium dicséretét is kivívja egy 
közművelődési, kulturális felada
tokat ellátó intézmény, akkor ki
szedjük alóla a téglát, fogalma
zott Fülöp Mihály szabad demok
rata képviselő, aki az ingatlan 
tulajdonjogának megőrzésére 
hívta fel a figyelmet.

Az ügyben személyesen is 
érintett Lukovics András kérte 
képviselőtársait, hogy az „ügy”

ne róla szóljon, hanem a most 
megszűnő művelődési központ
ról, az ott dolgozó 101 ember sor
sáról.

Kényszerű kötelesség

-  Arra biztatom magunkat -  
ha Debrecenben kultúrarombo
lás, értékveszítés történik 
akkor a megye legyen képes 
önálló kulturális arculatát te
remteni, fogalmazott Szitovszky 
Józsefné, szocialista képviselő.

Végezetül a megyei önkormányzat 
közgyűlésének tagjai elfogadták 
azt a határozatot, mely szerint a 
jövő év január 1-jétől a megyei 
közgyűlés átszervezi a Kölcsey 
művelődési központot, és tizenhat 
fővel működő intézményt hoz lét
re. Döntöttek arról is, hogy a Köl
csey művelődési központ a Kálvin 
tér 2. szám alatt működik és meg
tartja az Alkotóházat, tagintéz
ményként működteti a Hajdú né
pi táncegyüttest és a Bartók Ter
met. A közművelődési ingatlano
kat az eredeti határozati javaslat
tal szemben nem üzleti céllal fog
ja hasznosítani, hanem a közgyű-

Az önkormányzati szövetség 
frakció nevében Sóvágó László 
arról szólt, hogy a művelő
dési központ megszüntetéséről 
Debrecen városi önkormány
zata hozott érdemi döntés, amit 
a megyei önkormányzat kény- 
te- len tudomásul venni és ahhoz 
alkalmazkodni.

Javasolta, hogy a Bartók Te
rem maradjon megyei hasznosí
tásban, a többi intézményről pe
dig folytassanak tárgyalásokat a 
várossal.

lés elnöke egyeztetést kezdemé
nyez Debrecen polgármesterével 
-  és a Bartók Terem kivételével -  
valamennyi, a Kölcsey tagintézmé
nyét jelentő intézményre üzemel
tetési megállapodást köt. Ebben 
meghatározzák azokat az elveket 
is, melyek garanciát nyújtanak ar
ra, hogy az intézményeket közmű
velődési célra hasznosítják. A tár
gyalásokról a december 17-i me
gyei közgyűlésen kapnak tájékoz
tatást a képviselők. A Debreceni 
népi együttes Pallagi úti próbater
mének -  a megye számára bejegy
zett -  használati jogát visszaadja 
a tulajdonosnak, azaz a városnak.

A végleges határozat


